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Til udvalgets orientering fremsendes i fem eksemplarer det talepapir, som blev 
anvendt i udvalget den 23. november 2005 under samrådet om it- og 
telepunkterne på rådsmøde (transport, telekommunikation og energi) 1.-2. 
december 2005. 
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Hovedtalepapir  

Samråd i Folketingets Udvalg for Videnskab og Teknologi den 23. november 
2005, kl. 13.00 
 
It- og telepunkterne på dagsordenen for rådsmødet (transport, telekommunikation 
og energi) den 1. december 2005 
 
 
Tak for ordet. 
 
Rådsmødet den 1. december 2005 er det eneste møde for it- og teleministrene 
under det britiske EU-formandskab. 
 
Der er fire punkter på dagsordenen. 
 
Det første punkt er en drøftelse om bedre regulering. 
 
Bedre regulering indgår som en del af Lissabon-strategien. 
 
Og Kommissionen har vedtaget en ny meddelelse om regelforenkling, som bl.a. 
beskriver en sektorvis tilgang til forenklingsprocessen. 
 
Formandskabet har i det lys valgt at sætte punktet på dagsordenen i de forskellige 
rådsformationer – og dermed også denne rådsmødedagsorden. 
 
Der er således lagt op til en politisk drøftelse af, om der er behov for bedre 
regulering på området for elektronisk kommunikation. 
Det vil sige, at man blandt andet skal forholde sig mere proaktivt til den 
teknologiske konvergens, som påvirker hele området for elektronisk 
kommunikation og medier . 
 
Der skal sikres en samlet tilgang, så reglerne i videst muligt omfang finder 
anvendelse på tværs af områderne. 
 
Og det skal sikres, at reglerne tager højde for og understøtter den hastige 
teknologiske udvikling. 
 
Vi vil fra dansk side bidrage til en fremadskuende debat og adressere hele 
spektret af IKT- og medieområdet. 
 
De to næste punkter på dagsordenen omhandler vedtagelse af rådskonklusioner. 
 
For det første rådskonklusioner om vedtagelse af i2010-strategien og 
rådskonklusioner om eTilgængelighed. 
 
Vi støtter fra dansk side begge sæt rådskonklusioner. 
 

Taleudkast af 
21. november 2005           
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Jeg orienterede udvalget om i2010-strategien den 9. november og vil derfor ikke 
gå yderligere i detaljer nu. 
 
For det andet er det et sæt rådskonklusioner, som vedrører fremskyndelsen af 
overgangen fra analog til digital tv. 
 
Fra dansk side vil vi støtte vedtagelse af konklusionerne, som er i fin 
overensstemmelse med den danske tilgang til emnet. 
 
Herhjemme har vi som bekendt allerede truffet beslutning om at slukke for det 
analoge tv-sendenet med udgangen af oktober 2009. 
 
Og så er vi generelt enige i, at der ved internationale forhandlinger om 
frekvenser, skal sikres så megen fleksibilitet som muligt for frekvensernes 
anvendelsesmuligheder. 
 
Samt at der skal iværksættes en europæisk dialog forud for forhandlingerne. 
 
Men samtidig er det for regeringen væsentligt, at der ikke ændres ved den 
nationale kompetence til at varetage frekvensforhandlinger. 
 
Regeringen har derfor valgt at kvalificere tilslutningen til konklusionerne med en 
erklæring om, at vi ikke ser disse konklusioner som et udtryk for, at 
Kommissionen skal overtage mere kompetence på dette område. 
 
Det sidste punkt på dagsordenen vedrører Verdenstopmødet om 
Informationssamfundet – WSIS, som jeg også orienterede udvalget om den 9. 
november. 
 
Topmødet fandt som bekendt sted i sidste uge. 
 
Og I har måske allerede hørt om udfaldet fra de to folketingsmedlemmer, som 
deltog i den danske delegation. 
 
Den korte udlægning af topmødet er, at det lykkedes for EU at få skabt et 
konstruktivt kompromis mellem USA og de store udviklingslande om 
forvaltningen af internettet – også kaldet Internet Governance. 
 
Kompromisset har to centrale elementer. 
 
For det første skal FN’s generalsekretær næste år etablere et nyt forum for 
drøftelse af politiske spørgsmål med relation til Internet Governance. 
 
Dette forum bliver åbent for alle interessenter – såvel fra regeringssiden som fra 
de internationale organisationer, erhvervslivet og det civile samfund. 
 
Det er dog væsentligt at slå fast, at man også har vedtaget, at forummet ikke skal 
overtage de uhyre vigtige teknisk-administrative opgaver, som i dag håndteres af 
den private organisation ICANN. 
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Og det er fortsat den private sektor og det civile samfund, som kommer til at 
drive udviklingen af internettet. 
 
Derudover har man på topmødet fastslået en række generelle, men utrolig vigtige 
principper for den måde, hvorpå man skal forvalte internettets grundlæggende 
infrastruktur. 
 
Og med afsæt i disse principper skal der næste år iværksættes en proces. 
 
Processen skal sikre drøftelse af, på hvilke områder, regeringerne har særlige 
rettigheder og forpligtelser overfor internet-brugerne. 
 
Og man skal definere, hvilke internationale principper og regler, der i fremtiden 
bør gælde på disse områder. 
 
Det vil blandt andet sige, at man vil fortsætte drøftelsen vedrørende de 
kontrolfunktioner, som i dag varetages unilateralt af de amerikanske 
myndigheder. 
 
Set med europæiske og danske øjne er det væsentligt at dialogen kommer til at 
fortsætte. 
 
Og det er ikke mindst vigtigt, at man er blevet enig om, at iværksætte en proces, 
der vil kunne understøtte udviklingen af grundlæggende internationale principper 
og regler for forvaltningen af internettet. 
 
Videnskabsministeriet og Udenrigsministeriet vil i den kommende tid producere 
en beretning til Folketinget om topmødet. 
 
Så jeg vil slutte min gennemgang af dagsordenen her. 
 
Inden jeg går over til det næste punkt på dagsordenen om RUC, står jeg 
naturligvis til rådighed for spørgsmål fra udvalget. 
 
TAK. 


